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Formannskapet 27.11.2023: 

Behandling: 
Formannskapet vedtar at kommunedirektøren ser på muligheten for at flere funksjonshindrede kan 
eie egen bolig., foreslått av Lillian Levik Løndalen, Karmøylista 
Egen bolig 

Prosjektrapport NOU 2016: «På lik linje» Kapittel 14 viser at kommuner sjelden eller aldri vurderer 
om en person som søker om kommunal bolig heller burde fått startlån og tilskudd. Kun 10% av 
Funksjonshindrede eier egen bolig. Her ønsker vi i Karmøylista at kommunen skal være 
fremoverlente og tilby private utbyggere tomter for å bygge boliger tilpasset målgruppen etter 
ulike modeller, slik at den enkelte kan eie hele eller deler av boligen med mulighet til å øke 
eierandel. En ønsker her at dette tas med i arealplanen og at en planlegger for at mennesker med 
funksjonshindringer skal kunne eie egen bolig. Med en slik tilnærming vil vi få reduserte 
driftskostnader og lavere behov for investeringsmidler. 

Viser her til tekst i NOU 2023.13 På høy tid: 
Eierlinjen i boligmarkedet for funksjonshindrede må styrkes ved å utvikle nye modeller, som en 
tredje boligsektor, ved hjelp av Husbanken og andre seriøse aktører. – Rammer for startlån må 
følge prisveksten. – Bostøttegrensen må revideres årlig slik at uføretrygdede fremdeles har rett på 
bostøtte når trygden blir justert. Inntektsgrensene bør til enhver tid reguleres slik at de som er 100 
prosent uføretrygdet og får under 3,5 G i uføretrygd, kvalifiserer til bostøtte. Det burde også gis 
ekstra støtte ved behov for særlig tilgjengelig bolig som ofte koster mer. – Det bør innføres et 
makstak på fem samlokaliserte boliger. Kommunen skal ikke kunne samlokalisere tjenester, for 
eksempel ikke samlokalisere boliger med avlastning eller kommunale dagsenter. 

Utsetter samordning av Miljøarbeidertjenesten og Hjemmetjenesten, foreslått av Lillian Levik 
Løndalen, Karmøylista 



Formannskapet vedtar en utsettelse av den foreslåtte samordningen av hjemmetjenesten og 
Miljøarbeidertjenesten. Før en eventuelt velger en slik løsning bes dette konsekvensutredes, der 
en ser på konsekvenser for både brukere og ansatte. Det er stor mangel på helsepersonell og det 
oppfordres til å være varsom med å utsette personalet for endringer som kan føre til 
sykemeldinger og oppsigelser. For brukerne er det viktig å se på om samordningen kan føre til 
redusert tilbud både i forhold til kvalitet og sikkerhet. Det er sentrale føringer på at mennesker 
med funksjonshindringer har rettigheter til tjenester som sikrer deltakelse i samfunnet på lik linje 
med andre innbyggere. Dette forslaget vil helt klart være et skritt tilbake for denne brukergruppen. 
Bakgrunn for saken: 
I Hovedutvalg helse og omsorg 23.11.2022: 
Foreslo Karmøylista at en da planlagt sammenslåing av hjemme og miljøarbeider tjenesten ble 
stoppet. Det var et godt ordskifte som endte med at AP foreslo en utsettelse og at saken utredes 
videre, noe som fikk flertall. Vi har ikke sett noen konsekvensutredning og ser ikke at det er noe 
større grunnlag for å slå sammen tjenestene i dag enn det var i november 2022. 
Devold rapporten ble lagt frem 17.04.2022 Denne rapporten viser til at kommunen er raus med 
tiltak som hjemmetjeneste. På spørsmål om årsak ble det bekreftet av ansvarlig for rapporten at 
dette hadde sammenheng med mangel på heldøgns omsorgsboliger. Rapporten sier også at en er 
usikker påeffektiviteten av en slik organisering som foreslås. 
Vi vet at miljøarbeidertjenesten ble opprettet i 2019 nettopp for å samordne og kvalitetssikre 
tjenesten til mennesker med funksjonshindringer, ut fra deres behov. Dette er et godt tilbud som 
gjør at flere opplever et mer likeverdig liv som øvrig befolkning. 
En sammenslåing vil medføre at rett kompetanse ikke blir benyttet på riktig brukergruppe. Det er 
store ulikheter i behovet hos de funksjonshindrede og brukere av hjemmetjenesten. Det synes 
som lite konsekvens utredet og med fare for at dette kan føre til økte utgifter på sikt. 
Viser her til NOU 2023:13 PÅ høy tid. -Realisering av funksjonshindredes rettigheter 

1. Levik Løndalen (KL) ba om at følgende sak ble tatt opp til realitetsbehandling og oversendt 
kommunedirektøren: 
Egen bolig 

Prosjektrapport NOU 2016: «På lik linje» Kapittel 14 viser at kommuner sjelden eller aldri vurderer om 
en person som søker om kommunal bolig heller burde fått startlån og tilskudd. Kun 10% av 
Funksjonshindrede eier egen bolig. Her ønsker vi i Karmøylista at kommunen skal være fremoverlente 
og tilby private utbyggere tomter for å bygge boliger tilpasset målgruppen etter ulike modeller, slik at 
den enkelte kan eie hele eller deler av boligen med mulighet til å øke eierandel. En ønsker her at dette 
tas med i arealplanen og at en planlegger for at mennesker med funksjonshindringer skal kunne eie 
egen bolig. Med en slik tilnærming vil vi få reduserte driftskostnader og lavere behov for 
investeringsmidler. 

Viser her til tekst i NOU 2023.13 På høy tid: 
Eierlinjen i boligmarkedet for funksjonshindrede må styrkes ved å utvikle nye modeller, som en tredje 
boligsektor, ved hjelp av Husbanken og andre seriøse aktører. – Rammer for startlån må følge 
prisveksten. – Bostøttegrensen må revideres årlig slik at uføretrygdede fremdeles har rett på bostøtte 
når trygden blir justert. Inntektsgrensene bør til enhver tid reguleres slik at de som er 100 prosent 
uføretrygdet og får under 3,5 G i uføretrygd, kvalifiserer til bostøtte. Det burde også gis ekstra støtte 
ved behov for særlig tilgjengelig bolig som ofte koster mer. – Det bør innføres et makstak på fem 
samlokaliserte boliger. Kommunen skal ikke kunne samlokalisere tjenester, for eksempel ikke 



samlokalisere boliger med avlastning eller kommunale dagsenter. 

Forslaget fremsatt av Levik Løndalen (KL) enstemmig vedtatt. 
Saken oversendes kommunedirektøren. 

2. Levik Løndalen (KL) Levik Løndalen (KL) refererte til følgende sak, men viste til at dette ville bli tatt 
inn i budsjettarbeidet: 

Formannskapet vedtar en utsettelse av den foreslåtte samordningen av hjemmetjenesten og 
Miljøarbeidertjenesten. Før en eventuelt velger en slik løsning bes dette konsekvensutredes, der en 
ser på konsekvenser for både brukere og ansatte. Det er stor mangel på helsepersonell og det 
oppfordres til å være varsom med å utsette personalet for endringer som kan føre til sykemeldinger 
og oppsigelser. For brukerne er det viktig å se på om samordningen kan føre til redusert tilbud både i 
forhold til kvalitet og sikkerhet. Det er sentrale føringer på at mennesker med funksjonshindringer har 
rettigheter til tjenester som sikrer deltakelse i samfunnet på lik linje med andre innbyggere. Dette 
forslaget vil helt klart være et skritt tilbake for denne brukergruppen. 
Bakgrunn for saken: 
I Hovedutvalg helse og omsorg 23.11.2022: 
Foreslo Karmøylista at en da planlagt sammenslåing av hjemme og miljøarbeider tjenesten ble 
stoppet. Det var et godt ordskifte som endte med at AP foreslo en utsettelse og at saken utredes 
videre, noe som fikk flertall. Vi har ikke sett noen konsekvensutredning og ser ikke at det er noe større 
grunnlag for å slå sammen tjenestene i dag enn det var i november 2022. 
Devold rapporten ble lagt frem 17.04.2022 Denne rapporten viser til at kommunen er raus med tiltak 
som hjemmetjeneste. På spørsmål om årsak ble det bekreftet av ansvarlig for rapporten at dette 
hadde sammenheng med mangel på heldøgns omsorgsboliger. Rapporten sier også at en er usikker 
påeffektiviteten av en slik organisering som foreslås. 
Vi vet at miljøarbeidertjenesten ble opprettet i 2019 nettopp for å samordne og kvalitetssikre 
tjenesten til mennesker med funksjonshindringer, ut fra deres behov. Dette er et godt tilbud som gjør 
at flere opplever et mer likeverdig liv som øvrig befolkning. 
En sammenslåing vil medføre at rett kompetanse ikke blir benyttet på riktig brukergruppe. Det er 
store ulikheter i behovet hos de funksjonshindrede og brukere av hjemmetjenesten. Det synes som lite 
konsekvens utredet og med fare for at dette kan føre til økte utgifter på sikt. 
Viser her til NOU 2023:13 PÅ høy tid. -Realisering av funksjonshindredes rettigheter 

3. Hop (Ap) viste til tidligere formannskapsmøte hvor det var blitt bedt om at en representant fra 
brann- og redning kom for å orientere formannskapet. Ba om at denne orienteringen blir avholdt i 
neste formannskapsmøte. 

4. Grønningen (Sp) etterspurte informasjon om luktproblematikk på Storasund. 
Kommunedirektør svarte. 

5. Gaard (FrP) etterspurte informasjon om driften på Storasund ift. kommuneplan osv. er lovlig. 
Kommunedirektør avklarer spørsmålet nærmere til neste møte. 
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